

中央研究院第 34 屆院士候選人提名作業說明

- 一、提名作業時間為民國 112 年 7 月 17 日起至 10 月 17 日止 (以郵戳為憑)。
- 二、本院組織法第 4 條，中央研究院置院士若干人，依下列資格之一，就全國學術界成績卓著人士選舉之：(一)對於專習之學術，有特殊著作、發明或貢獻者。(二)對於專習學術之機關領導或主持五年以上，成績卓著者。
- 三、提名作業不接受推薦信。
- 四、應送之被提名人文件如下 (紙本與電子檔請一併提供)：

- (一) 中文及英文提名表各一份均需填寫，共 9 頁，併附電子檔 (in MS word)。請以 A4 格式紙張橫式打字，格式如附，空白表格可至本院網站首頁下載：
<http://www.sinica.edu.tw/nominate.html>。
- (二) 10 件代表性研究或創作：如為期刊或論文著作，請附抽印本且併附電子檔；如係專書請附寄整本書籍且併附封面、目錄與摘要之電子檔。
- (三) 個人中、英文詳細學經歷各一份併附電子檔或網址。請依單位、職稱、時間 (由遠至近) 順序填寫。
- (四) 完整學術著作目錄一份併附電子檔或網址。
- (五) 提名表國籍欄勾選第 2 項者，請提供證明其屬中華民國籍之相關資料。

上述應送文件之紙本，請於規定提名期限內掛號郵寄：

台北市南港區 11529 研究院路 2 段 128 號

中央研究院院士選舉籌備委員會 收 (請轉院本部秘書處)

The Academicians' Election Committee, Academia Sinica

(Please forward to the Academia Sinica Secretariat)

128, Academia Road, Sec. 2

Taipei 11529, Taiwan, R.O.C.

上述應送文件之電子檔，請於規定提名期限內以電子郵件寄送至：

nominate@gate.sinica.edu.tw

五、提名表填寫注意事項：

- (一)「國籍」(第 1 頁)，中華民國國籍請參閱「國籍法」相關規定 (民國 69 年 2 月 9 日以前出生者應適用 18 年 2 月 5 日制定公布之國籍法)；非屬中華民國國籍者，請參酌本院名譽院士選舉辦法¹。
- (二)「研究或創作之重要貢獻」(第 2 頁)，以 1 頁為限，中文版請以中文填寫。
- (三)「代表性研究或創作」(第 3 頁)以 10 件為限 (超過者將逕送主要提名人刪減)。
- (四)「被提名人之資格」(第 4 頁)，中文版請以中文簡要填寫 (至多 100 字)。
- (五)「提名人聯署」(第 4 頁)，如由本院院士或評議員提名，限 5 人聯署 (5 人均需簽名，其中至少應有 3 人與被提名人為同一組別，第 1 位為主要提名人，且須與被提名人為同一組別)。

¹ 依本院院士選舉辦法第 7 條略以，院士選舉籌備委員會將初步審查提名是否合於本院組織法第 4 條院士資格之規定。

六、提名作業如有任何疑問，請洽詢中央研究院院本部秘書處議事科：
電話：886-2-2789-9635；886-2-2789-9411 傳真：886-2-2782-1783
電子郵件：nominate@gate.sinica.edu.tw

Instructions for the Nomination of Academicians of Academia Sinica (2024)

1. Nominations must be received **from July 17 to October 17, 2023** (postmarked no later than October 17).
2. According to Article 4 of The Organization Act of Academia Sinica, those who meet one of the following qualifications may be elected to be Academicians of Academia Sinica:
 - (1) have made outstanding contributions to their areas of research; or
 - (2) have been an outstanding leader of their research institutes or have been a principal investigator with outstanding achievements for at least five years.
3. **Recommendation letters will not be accepted.**
4. Required materials include (please include both paper and digital versions):
 - (1) **Two nomination forms (one each in Chinese and English)**, A4 size horizontal, 9 pages total. Please also provide **digital files in MS Word**. For format information, please refer to the attachment; **blank forms can also be downloaded from: <http://www.sinica.edu.tw/nominate.html>**
 - (2) **10 of the nominee's most significant publications**. If these are journal publications or papers, please provide **offprints** as well as **digital copies**. If **monographs**, please send **the entire hard-copy version** and include a digital copy of the cover, table of contents, and abstract.
 - (3) **The nominee's CV in both Chinese and English**. Please also include **digital files** or the website where this information can be found. Please indicate the nominee's academic institution/company name, title and time periods during which the nominee has served in chronological order.
 - (4) **The nominee's full publication list**. Please also include **digital files** or websites where this information can be found.
 - (5) If the "Nationality" field on the nomination form is checked as the second option, please provide relevant documentation to demonstrate his/her ROC nationality.

Please send **hard copies** of the abovementioned materials by registered mail before the October 17 deadline to:

**The Academicians' Election Committee, Academia Sinica
(Please forward to the Academia Sinica Secretariat)
128, Academia Road, Sec. 2
Taipei 11529, Taiwan, R.O.C.**

Please send all **digital files** via **email** before the October 17 deadline to:

nominate@gate.sinica.edu.tw

5. Important reminders:
 - (1) "Nationality" (Page 1): For information regarding Republic of China (ROC) nationality, please refer to the relevant provisions of the Nationality Act (For individuals born before February 9th, 1980, the Nationality Act enacted and promulgated on February 5th, 1929 should be applied). If the nominee does not hold ROC nationality, please consider the Regulations for the Election of Honorary Academicians of Academia Sinicaⁱ.
 - (2) The description of the nominee's "**Major Contributions**" (see page 2 of the form) should be **no more than one page long; for the Chinese version please write in Chinese.**
 - (3) The list of "**Significant Publications**" (see page 3 of the form) should include **no more than**

ⁱ In accordance with Article 7 of the Regulations for the Election of Academicians of Academia Sinica, the Election Preparatory Committee will conduct a preliminary review of all nominees' qualifications according to Article 4 of the Organization Act of Academia Sinica.

10 items. Superfluous items will be removed by the chief nominator.

(4) The description of the “**Nominee’s Qualifications**” (see page 4 of the form) should be **no more than 100 words; for the Chinese version please use Chinese.**

(5) Nominations may be made by **no more than 5 Academicians or Council Members of Academia Sinica, and require the signatures of all 5 nominators, at least 3 of whom must belong to the same Division as the nominee.** The chief nominator’s signature should be before the others, and he or she must belong to the same Division as the nominee.

6. For queries regarding the nomination process, please contact:

Conference Affairs Section, Academia Sinica Secretariat

Tel: 886-2-2789-9635; 886-2-2789-9411

Fax: 886-2-2782-1783

E-mail: nominate@gate.sinica.edu.tw

中央研究院第 34 屆院士候選人提名表

(相關資料僅供院士提名使用)

姓名	(中文)	(英文)
出生日期	(yyyy/mm/dd)	性別： <input type="checkbox"/> 男 <input type="checkbox"/> 女
國籍	(國籍法相關規定，請參閱第 6 頁) <input type="checkbox"/> 具有中華民國國民身分證、護照或戶籍資料 (無需檢附證明) <input type="checkbox"/> 檢附其他證明被提名人屬中華民國籍之相關資料 (請參閱第 6 頁) <input type="checkbox"/> 無法獲得被提名人屬中華民國籍之相關資料	
組別	<input type="checkbox"/> 數理科學 <input type="checkbox"/> 工程科學 <input type="checkbox"/> 生命科學 <input type="checkbox"/> 人文及社會科學 (跨組者請複選)	
專長		
現職		
一、學經簡歷 (請自大學學歷開始填列，並依單位、職稱、時間 (由遠至近) 順序填寫)： <u>以本頁為限，請勿跨頁。</u>		
二、所獲之學術榮譽、獎項及其他有關事項 (請依時間順序 (由遠至近) 暨獎項別填寫， <u>以本頁為限，請勿跨頁</u>)：		

三、研究或創作之重要貢獻：請分項簡要說明，以 1 頁為限。

四、請列舉被提名人之代表性研究或創作：請分項簡要說明，以1頁為限。

以10件為限；請檢附完整目錄一份（含電子檔或網址）。代表性研究或創作：如為期刊或論文著作，請附抽印本且併附電子檔；如係專書請附寄整本書籍且併附封面、目錄與摘要之電子檔。

五、被提名人之資格（請用中文簡要說明，以 100 字為限）

- 對於專習之學術，有特殊著作、發明或貢獻者。
- 對於專習學術之機關領導或主持 5 年以上，在學術研究或創作上對於國家或社會有特殊貢獻者。
- 說明：

六、提名人聯署簽名：

如由機關提名，應由首長簽名加蓋機關印信；如由本院院士或評議員提名，限 5 人聯署（5 人均需簽名，其中至少應有 3 人與被提名人為同一組別，第 1 位為主要提名人，且須與被提名人為同一組別）。請參閱中央研究院院士選舉辦法第 4、5、6 條。

第一位：(主要提名人)

第二位：

第三位：

第四位：

第五位：

主要提名人 (Chief Nominator)

姓名 (Name) : _____

地址 (Address) :

電話 (Tel) : _____

傳真 (Fax) : _____

Email : _____

被提名人 (Nominee)

姓名 (Name) : _____

地址 (Address) :

電話 (Tel) : _____

傳真 (Fax) : _____

Email : _____

附件

國籍法相關規定

※民國 69 年 2 月 9 日前出生者適用

民國 18 年 2 月 5 日制定公布之國籍法第 1 條

左列各人屬中華民國國籍：

- 一、生時父為中國人者。
- 二、生於父死後，其父死時為中國人者。
- 三、父無可考或無國籍，其母為中國人者。
- 四、生於中國地，父母均無可考或均無國籍者。

※法規出處：立法院法律系統

※民國 69 年 2 月 9 日以後出生者適用

現行國籍法第 2 條第 1 項

有下列各款情形之一者，屬中華民國國籍：

- 一、出生時父或母為中華民國國民。
- 二、出生於父或母死亡後，其父或母死亡時為中華民國國民。
- 三、出生於中華民國領域內，父母均無可考，或均無國籍者。
- 四、歸化者

※法規出處：內政部戶政司全球資訊網

其他證明被提名人具中華民國國籍之相關資料

參見「中華民國國籍證明核發要點」第四點第二項部分規定：

- 一、國籍證明書。
- 二、華僑身分證明書。
- 三、父具有我國國籍證明文件及本人出生證明。

※民國 69 年 2 月 9 日以後出生者，可提供父或母一方具有我國國籍證明文件

- 四、臺灣地區居留證。
- 五、歸化國籍許可證書。
- 六、其他經內政部認定之證明文件。

※法規出處：內政部戶政司全球資訊網

Nomination Form for Academicians of Academia Sinica (2024)

(The information provided will be used for matters solely related to the nomination process)

Name	(Chinese)	(English)
Date of birth	(yyyy/mm/dd)	Gender: <input type="checkbox"/> male <input type="checkbox"/> female
Nationality	(Please refer to page 5 for the relevant provisions of the Nationality Act) <input type="checkbox"/> Individuals who possess a Republic of China (ROC) national identification card, passport, or household registration data (no additional documentation required). <input type="checkbox"/> Please refer to page 5 for submitting additional supporting documentation to demonstrate the nominee's Republic of China (ROC) nationality. <input type="checkbox"/> Not possible to obtain relevant documentation to demonstrate the nominee's Republic of China (ROC) nationality.	
Division	<input type="checkbox"/> A: Mathematics and Physical Sciences <input type="checkbox"/> B: Engineering Sciences <input type="checkbox"/> C: Life Sciences <input type="checkbox"/> D: Humanities and Social Sciences (For nominations across Divisions, please tick multiple boxes)	
Area(s) of Expertise		
Current position(s)		
1. Curriculum Vitae Please indicate the nominee's educational background beginning with the bachelor's degree, and fill in information pertaining to academic institution/company name, title and time period during which the nominee has served in chronological order. Please <u>do not exceed this page.</u>		
2. Award(s) and Honor(s) Please complete in chronological order, and <u>do not exceed this page.</u>		

3. Major Contributions

Please provide a brief summary for each item, and **do not exceed this page.**

4. Significant Publications

Please list **no more than 10 items**, with brief summary of each one. In addition, please provide a full list of publications, including digital files or websites where the list of publications can be found. Please **do not exceed this page**.

If the listed items are journal publications or papers, **please provide offprints as well as digital copies**; if **monographs**, please send **the entire hard-copy version** and include a digital copy of the cover, table of contents, and abstract.

5. Nominee's Qualifications

Please provide a description of the nominee's qualifications of **no more than 100 words**.

Please tick the appropriate boxes:

- 1) **The nominee has made outstanding contributions to academic/scholastic research.**
- 2) **The nominee has been an outstanding leader of his/her research institute or a principal investigator with outstanding achievements for at least five years, and has made outstanding contributions to society.**

6. Nominator Signatures

Nominations made by an institution should contain 1) The signature of the institution's head, and 2) The institution's seal. Nominations may be made by **no more than 5 Academicians or Council Members of Academia Sinica**, and **require the signatures of all 5 nominators, at least 3 of whom must belong to the same Division as the nominee. The chief nominator's signature should be before the others, and he or she must belong to the same Division as the nominee.** For more information, please refer to Articles 4, 5 and 6 of the Regulations for the Election of Academicians of Academia Sinica.

(1) (Chief Nominator)

(2)

(3)

(4)

(5)

Appendix

The relevant provisions of the Nationality Act

※ **For those born before February 9th, 1980, the Nationality Act enacted and promulgated on February 5th, 1929 should be applied.**

Nationality Act

Article 1 The following individuals possess ROC nationality:

1. He/she born to a Chinese father.
2. He/she born after the death of his/her father, provided his/her father was Chinese at the time of his passing.
3. His/Her father's nationality cannot be ascertained or who was stateless, but his/her mother was Chinese.
4. He/she was born in China, with both parents being of unknown nationality or stateless.

English translation: English enhancement program, Academia Sinica

※ **For those born after February 9th, 1980, the current Nationality Act should be applied.**

The current provision of Article 2, Paragraph 1 of the Nationality Act

A person shall have the nationality of the ROC under any of the conditions provided by the following Subparagraphs:

1. His/her father or mother was a national of the ROC when he/she was born.
2. He/she was born after the death of his/her father or mother, and his/her father or mother was a national of the ROC at the time of death.
3. He/she was born in the territory of the ROC, and his/her parents can't be ascertained or both were stateless persons.
4. He/she has undergone the naturalization process.

English translation: Dept. of Household Registration, Ministry of the Interior.

Other relevant documents for demonstrating the nominee's Republic of China (ROC) nationality

Please refer to partial provisions of the Article 4 Paragraph 2 of the Directions for Issuing Proof of Republic of China (ROC) Nationality

1. Nationality Certificate.
2. Overseas Compatriot Identity Certificate.
3. Proof of the applicant's father's ROC nationality and the applicant's birth certificate.
※ For individuals born after February 9th, 1980, proof of Republic of China (ROC) nationality can be provided if either the father or the mother possesses documentation confirming his/her ROC nationality.
4. Residence Permit for the Taiwan area.
5. Naturalization Certificate.
6. Other documents recognized by the Ministry of the Interior.

English translation: English enhancement program, Academia Sinica.